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Studienævn for Cand. negot.-studier 

Referat af møde den 28. april 2022 

Lysningen, st., 12:00-15:00 
 
Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Christian Heyde-Petersen, Klaus Geyer, Sibilla Di 
Guida (deltog online via Microsoft Teams), Alev Kuruoglu, John Hiep Anh Nguyen, 
Didde Møller Lauridsen og Søs Elisabeth Syberg Verhoef.  
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Anne Traun og 
studienævnssekretær Mia Fenat (referent). 
Afbud: David Fhu Wah Chieng og Niloofar Ghodrati.  
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt dog med den ændring at punkt 8.1. blev 
behandlet som det sidste punkt på mødet. 
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 31. marts 2022 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 31. marts 2022 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1. Opfølgning på høring vedrørende revideret fagbeskrivelse for 

Karriereforberedende forløb: Den nye fagbeskrivelse implementeres, og 

eventuelle bemærkninger til obligatorisk/frivilligt forløb tages op med det 

enkelte studienævn.  

 

3.a.2. Opfølgning på høring vedrørende Videnskabsteori 1: Studienævnets 

kommentar om at det vil klæde faget at have en akademisk distance til FN’s 

verdensmål om bæredygtighed er sendt videre til SDU’s uddannelsesråd.  

 

3.a.3. Studienævnets rammebevilling for 2022 er dedikeret til annuum, 

faglige vejledere, studiegruppefacilitatorer og studiestartstutorer. Som noget 

nyt kan studienævnet i år frit vælge at flytte midlerne mellem de enkelte 

formål, der dog alle skal tilgodeses. 

 

3.a.4. Opfølgning vedrørende regnskabs- og finansieringsfag: Der er 

kommet svar fra Fakultetet på studienævnets henvendelse vedrørende 

specifikke regnskabs- og finansieringsfag. Helt ekstraordinært og begrundet 

i usædvanlige forhold har studienævnet fået dispensation til at løsne 

omkring 20 BA negot.-studerende fra de specifikke regnskabs- og 

finansieringsfag. Det er en helt unik situation, da det ellers ikke er muligt at 

blive løsnet fra valgfag, når der er forbrugte eksamensforsøg.    

 



 

 

   

 

Side 2 

3.a.5. Fakultetet har imødekommet studienævnets ansøgning om 

dispensation fra Vademecum 2023.   

 

3.a.6. Orientering om rekvisition og godkendelse af valgfag og fællesudbud 

samt international courses til efterårets undervisning. Det kører som 

planlagt. Studienævnet vurderede på dagens møde, at faget Management 

Accounting ikke egner sig til at blive lagt ud i fællesudbuddet til Negot.-

studerende. 

 

3.b De studerende 

3.b.1. John Hieph Anh Nguyen spurgte til honorering af de frivillige 

rustursarrangører i forbindelse med årets studiestart, herunder om de kan 

modtage yderligere kompensation for deres frivillige arbejde end blot at få 

dækket deres kostomkostninger.  Formanden svarede, at studienævnet vil 

vurdere en eventuel ansøgning, men at de skal forvente at blive 

kompenseret i samme omfang som forrige år.  

 

3.c Andre 

Ingen meddelelser.  

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 11 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Studienævnet godkendte eksamensplaner S22 for hhv. BA negot.- og KA 

negot.-uddannelsen.  

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet. 

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

Intet til punktet.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1. Studienævnsformanden orienterede indledningsvist om formålet med 

Uddannelsesberetningen 2022, hvorefter han gennemgik udkastet til 

beretningen. Under gennemgangen drøftede studienævnets 

medlemmer, om indførelse af mødepligt vil have en positiv effekt på 

studieintensiteten. Flere af studienævnets medlemmer påpegede, at 

mødepligt udover at bidrage til studiemiljøet, hvorved frafald mindskes, 

kan være studieintensitetsforøgende. Om et fag lykkes godt med 

mødepligt afhænger dog i høj grad af de studerendes bidrag. 

Studerende skal ikke blot møde op til timer, men de skal også deltage 

aktivt. Studienævnet fandt, at det kan give mening at indføre mødepligt 

i visse fag på første studieår af BA negot.-uddannelsen, og nævnet er i 

sin overvejelse klar til at diskutere mødepligt yderligere. Studienævnet 

godkendte med få ændringer udkastet til Uddannelsesberetningen 

2022.   



 

 

   

 

Side 3 

8.2. Studienævnet gennemgik årets optag i forhold til adgangskrav og 

niveau på KA negot.-uddannelsen. Studienævnet vurderede ud fra 

nøgletallet for frafald, som er ganske fint, at de optagne studerende har 

de fornødne forudsætninger til at kunne gennemføre KA negot.-

uddannelsen. Studienævnet ønsker derfor at bevare de nuværende 

adgangskrav.  

 

Der blev holdt pause fra kl. 13:00-13:10. 

 

   

9. Andre sager til behandling 

9.1. Studienævnet behandlede en ansøgning om støtte til en studietur til 

Dresden i forbindelse med afviklingen af hum. valgfaget ”Det aktuelle 

Tyskland”.  Studienævnet fandt, at det er et godt initiativ, som man gerne 

vil støtte. Studienævnet besluttede at bevilge 500 DKK pr. BA negot.-

studerende, der deltager i studieturen.   

  

10. Eventuelt 

10.1. Studienævnsformanden oplyste, at der nu er ansat to nye faglige 

vejledere, Sofie Groule Barsøe og Sofie Møller Nielsen.  

 

10.2. Formanden oplyste, at der kun er kommet to ansøgninger til tutor og 

studiegruppefacilitatorstillingerne. Det tyder på, at information omkring 

stillingsopslaget ikke er blevet kanaliseret ordentligt ud.  

 

10.3. Christian Heyde-Pedersen orienterede nævnet om, at han er ved at 

undersøge muligheden for iværksætteri for studerende, der ønsker at starte 

egen virksomhed i stedet for at afvikle praktikforløb. 

 

Mødet sluttede kl. 14:20.  
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


